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Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.-Actes pendents d'aprovar 
    PLE2012/3 Ordinària 30/03/2012 
2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i dels acords de la Junta de Govern Local 
3.- Modificació de crèdit núm. 2/2012 
4.- Acceptació préstec pla d’ajust 
5.- Aixecament parcial de la suspensió de llicències urbanístiques 
6.- Modificació puntual del P.G. per al reajustament de zones verdes 
7.- Anul�lació registra d’unions estables 
8.- Moció de l’Altraveu demanant responsabilitats per a la construcció del gasoducte 



9.- Moció per a la defensa de les polítiques locals d’ocupació 
10.- Moció sobre la renda mínima d’inserció 
11.- Moció sobre el trasllat del servei de ginecologia a Sant Felix. 
 
1.- ACTES PENDENTS D’APROVAR 
Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió ordinària de 30 de 
març de 2012. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 325 del dia 23 de març de 2012 al 517 del dia  4 de 
maig de 2012.  Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions dels dies 27 de març, 3, 10, 17 i 24 d’abril . 
La Corporació es donà per assabentada  
 

PROPOSTES 
 
3.- MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 2/2012 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient d’aprovació de transferències de crèdit 
negatives i d’autorització de crèdits extraordinaris al pressupost de despeses de l’ajuntament, 
d’acord amb el que es preveu als articles 177 i 179 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 8, 
9 i 11 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de la interventora.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 2/2012 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 
  
ESTAT DE DESPESES  
- Transferències negatives........................................................ -13.900,00 
- Crèdits extraordinaris .......................................................... 13.900,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 0,00 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini de quinze 
dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial 
de la Província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols en 
el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,  PSC, presenta la proposta dient que portem a aprovació la  modificació 
de crèdit amb l’objectiu de dotar de crèdit una aplicació pressupostària de capítol 6 per a 
l’adquisició d’un vehicle de la Policia Local, finançada amb una aplicació pressupostària de 
capítol 2 que s’havia previst per la formalització d’un nou contracte de rènting. 
En el pressupost aprovat pel Ple, es contemplava que degut a que finalitzava el rènting de la 
furgoneta de la policia , es preveia realitzar un nou contracte. 
En demanar pressupostos, un nou vehicle suposava una despesa anual d’uns 22.000 €, 
mentre que adquirir el vehicle utilitzat fins aleshores pel valor residual suposava una despesa 
única de 13.900 €. Degut a que el vehicle es troba en bon estat i amb un kilometratge que 
permetrà un ús adient en els propers anys, s’ha optat per comprar el vehicle en comptes de 
fer un nou rènting, el que suposa un estalvi del 40% 



Per tant en tractar-se d’aplicacions pressupostàries de capítols diferents, cal realitzar doncs la 
modificació de crèdit  que porten a aprovació. 
 
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras,  tot dient que desprès de les explicacions facilitades 
pel regidor Òscar Lomas en la Comissió Informativa del passat 2 de maig, el nostre grup 
municipal dona el vist i plau a aquesta modificació de crèdit donat que es realitza per una 
finalitat coherent i ben resolta, la compra de la furgoneta de la policia local pel seu valor 
residual. Per tant, el nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
4.- ACCEPTACIÓ PRÉSTEC PLA D’AJUST 
ATÈS el Reial Decret-Llei 4/2012, de 24 de febrer, mitjançant el qual es determinen 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament 
per al pagament als proveïdors de les entitats locals, estableix en el seu article 10 que les 
entitats locals podran finançar les obligacions de pagament mitjançant  el mecanisme previst 
en l’esmentada norma a través de la concertació d’una operació d’endeutament a llarg termini. 
ATÈS que una condició per aprovar aquest finançament era l’obligació per part de l’entitat local 
d’aprovar un pla d’ajust, que ha de respondre a uns criteris bàsics per garantir la sostenibilitat 
financera de l’operació. 
ATÈS que aquest pla d’ajust aprovat pel Ple de l’Ajuntament en data 30 de març de 2012 ha 
estat valorat pel Ministeri de Hisenda i Administracions Públiques de forma favorable, segons 
comunicat de 30 d’abril de 2012, l’Ajuntament de Castellar podrà concertar l’operació o 
operacions de préstec a llarg termini necessàries per l’import de les obligacions de pagament 
per les que els contractistes hagin manifestat la seva voluntat d’acollir-se al procediment que 
instrumenta l’esmentat Reial Decret Llei 4/2012, i que s’haurà d`aprovar dintre dels primers 
quinze dies naturals del mes de maig de 2012. 
VIST l’informe de la interventora. 
VIST allò que estableix l’article 52 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 
aprovat pel RDL 2/2004, de 5 de març i allò que disposa la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, és competència del Ple de la Corporació l’autorització 
d’aquesta concertació de préstec. 
El Ple de l’Ajuntament, 
ACORDA: 
PRIMER.- Autoritzar la concertació de l’operació o operacions d’endeutament a llarg termini 
previstes en l’article 10 del Reial Decret Llei 4/2012, de 24 de febrer, per un import màxim de 
7.194.418,57 euros, amb les entitats de crèdit que assigni l’Institut de Crèdit Oficial (ICO), 
amb les característiques de l’acord de la Comissió Delegada del Govern per a assumptes 
econòmics, d’1 de març, publicat mitjançant Ordre PRE/773/2012, de 16 d’abril (BOE de 17 
d’abril), següents: 
Termini de les operacions: 10 anys amb 2 anys de carència en l’amortització del principal. 
Tipus d’interès: L’equivalent al cost de finançament del Tresor Públic als terminis assenyalats 
més un marge màxim de 115 punts bàsics al que s’afegirà un marge d’intermediació d’un 
màxim de 30 punts bàsics. 
SEGON.- Habilitar  l’Alcadia per a la formalització de l’operació o operacions d’endeutament a 
llarg termini derivades. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el  Sr. Oscar Lomas,  PSC, i diu que portem a aprovació un nou pas per 
posar en funcionament el mecanisme de finançament per el pagament dels proveïdors aprovat 
per l’Estat.  Com vam explicar en el darrer ple, una vegada aprovat pel ple el Pla d’Ajust, 
aquest s’havia de trametre a l’Estat per la seva valoració. El passat 30 d’abril, vam rebre la 
notificació favorable per part del Ministeri, i per tant, la llum verda per seguir endavant amb el 
mecanisme. El següent pas, que és el que portem avui a  aprovació, es autoritzar l’operació 
d’endeutament que s’haurà de formalitzar, en aquest cas, per l’import de les factures 
acceptades pels proveïdors, aproximadament uns 7.194.000 €.  



Una vegada aprovat aquest préstec per pel ple, es formalitzaran les operacions d’acord amb 
els pagaments que vagui realitzant l’Etat. 
El Sr. Josep Carreras, per CiU intervè per dir que El Govern Central ha donat el seu vist i plau 
perquè el nostre Alcalde pugui formalitzar el préstec sol�licitat amb la finalitat d’atendre el 
pagament de les 1.862 factures que hi ha al calaix. En el Ple Municipal del passat 30 de març, 
el nostre grup municipal ja va votar favorablement la formalització d’aquesta operació de 
crèdit que ara ens ha estat atorgada des del govern central. Ho varem fer perquè els nostres 
desesperats proveïdors puguin cobrar. Era la única alternativa possible per resoldre d’una 
vegada per totes la situació gravíssima amb els proveïdors de l’Ajuntament. Per tant, el nostre 
vot serà favorable a l’acceptació del préstec del pla d’ajust. 
Ara be, el nostre grup municipal vol deixar constància de la part negativa de l’acceptació 
d’aquest pla d’ajust. Efectivament, aquest pla d’ajust té una vessant molt negativa. 
L’endeutament de l’Ajuntament de Castellar s’enfila pels núvols! Amb les operacions a llarg i 
curt termini, i el Pla d’Ajust, l’endeutament es situarà més enllà dels 30 milions d’euros. 
Una xifra d’endeutament que ens situa al costat del precipici. Per tant, quan l’Alcalde Sr. 
Giménez formalitzi els préstecs, el nostre endeutament passarà als 30 milions d’euros. Bé, ja 
tenim el crèdit concedit i pagarem als proveïdors! Però, a partir d’ara toca fer els deures, 
estem en economia de guerra i toca complir amb absolut rigor el Pla d’Ajust que s’ha lliurat a 
Madrid. Senyors de l’equip de govern, Sr. Alcalde, els hi recordo dos dels grans compromisos 
d’aquest pla d’ajust que vostès han de complir sí o sí aquest any 2012. El compliment 
pressupostari d’aquest any 2012 i el pagament als proveïdors, a partir d’ara, en els terminis 
que mana la Llei de Morositat. 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany,  intervé tot dient que no serem gaire extensos en la 
intervenció perquè creiem que l’argumentació més política corresponia la passat ple on havíem 
de debatre sobre aquets pla d’ajuts, per tant  considerant que és una operació econòmica molt 
important pel nostre municipi, tot i que tingui el vist-i-plau, encara no sabem en perjudici de 
que podrem fer aquest equilibris  pressupostaris i sense voler donar llum vermella per tots 
aquest proveïdors a qui devem tants diners i havent votat l’abstenció en el passat ple 
nosaltres serem coherents amb aquest vot i seguirem  abstenir-nos. 
Continua pel PP el Sr. Antonio Carpio  i diu que des  del partit popular de Castellar  celebrem 
que aquest crèdit especial ICO hagi estat aprovat, per poder saldar el deute dels proveïdors 
d'aquest Ajuntament i conseqüentment aquests proveïdors podran pagar els seus 
endarreriments, nòmines i contractar els mateixos treballadors que necessiten. I insistim 
celebrem l'aprovació d'aquest crèdit pla d'ajust, però  no cal oblidar que aquest prestem cal 
tornar-lo i amb interessos ja que la conseqüència de l'aprovació d'aquest préstec és que 
aquest Ajuntament estarà molt més endeutat durant molts mes anys. 
Pel que esperem que ha partir d'ara, aquest equip de govern compleixi amb les expectatives i 
tingui un control de les seves despeses, siguin més austers en els pròxims pressupost del 
2013 perquè no tornin a acumular aquests deutes, ja que aquest Ajuntament ja està al límit i 
no pot endeutar més del que aquesta 
D'altra banda també confiem que l'administració central tingui un seguiment constant dels 
moviments d'aquest Ajuntament perquè no tornin a cometre el mateix error en pel que fa a 
acumular deutes de factures a proveïdors. 
Pel que el nostre vot en aquest punt serà a favor 
Per acabar el Sr. Alcalde¸ intervé per donar les gràcies a totes les persones que durant les 
últimes setmanes han estat treballant intensament per tal de poder presentar en temps i 
forma adequats aquest pla d’ajuts. Finalment aquest pla d’ajust que fou aprovar en el darrer 
ple, ha tingut el vist i plau del Ministeri i aixó ha estat una bona noticia, i amés a més tenint 
en compte les dificultats tècniques que oferia haver de recopilar tota la informació i de fer una 
proposta de mesures d’aplicació durant els propers anys per tal de poder tirar endavant amb 
aquets pla d’ajuts. Jo penso que es una bona mesura a la que l’Ajuntament de Castellars ens 
hi hem acollit i que de ben segur sabrem aprofitar durant els propers anys.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 
 



Vots a favor:       DINOU     (19) dels regidors del PSC, CiU i PP   
Vots en contra:    CAP 

                    Abstencions   :    DUES        (  2) dels regidors de l’’Altraveu      
 
5.- AIXECAMENT PARCIAL DE LA SUSPENSIÓ DE LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES 
ATÈS que el Ple municipal de data 29/11/2011, en el marc de l’inici del treballs de redacció de 
la fase d’Avanç del Pla d’Ordenació Municipal (POUM), va aprovar, per unanimitat, la suspensió 
de llicències de diversos tipus en diferents àmbits del municipi, tràmit regulat pel Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost pel que s’aprovà el Tex refós de la Llei d’Urbanisme (TRLU), en 
els seus articles 73 i 74, regulació que es complementa amb el articles 101 a 105 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, que aprovà el Reglament de la Llei d’Urbanisme (RLU), que 
contemplen la possibilitat potestativa de suspendre cautelarment llicències municipals pel 
període màxim d’un any, amb l’objectiu i finalitat d’estudiar i/o reflexionar sobre la possibilitat 
de reformar determinades figures de planejament i plantejar modificacions estructurals que 
facilitin la formació de nous règims urbanístics. 
ATÈS que un dels àmbits era: 
 

2 Carrer de l’Arbreda Sector residencial unifamiliar amb diverses zones 
sense edificar. Es proposa reflexionar sobre els 
usos i d’altres paràmetres d’edificabilitat establerts 
en el planejament vigent. 
Suspensió de llicències d’edificació i parcel�lació. 

 
ATÈS que amb motiu dels estudis i informació rebuda respecte l’esmentat àmbit interessa 
aixecar la suspensió potestativa de llicències. 
Vist l’informe tècnic emès a l’efecte de data 27 d’abril de 2012. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aixecar parcialment la suspensió de llicències, d’acord amb l’article103 .4 c,del 
Reglament de la Llei d’Urbanisme,. en l’àmbit núm. 2 del carrer de l’Arbreda, en les illes 
situades entre els carrers: 

- Arbreda, Bèlgica i França  
- Arbreda, Irlanda i Suècia,  

SEGON.-  Publicar al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona  el present acord. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Aleix Canalis,  PSC, dient que el ple del passat 29 de novembre, 
en el marc de l’inici del treballs de redacció de la fase d’Avanç del Pla d’Ordenació Municipal, 
va aprovar, per unanimitat, la suspensió de llicències urbanístiques en diversos sectors del 
municipi, per un període màxim d’un any amb l’objectiu d’obrir un període  de reflexió per 
estudiar quines haurien de ser les possibilitats de futur d’aquests espais. Un dels àmbits 
afectats està ubicat al carrer l’Arbreda. 
Durant aquests mesos, diversos propietaris afectats per aquesta suspensió, han expressat la 
seva voluntat de poder construir els seus habitatges en base al planejament actualment 
aprovat.  
En aquests moments doncs, i vist el nou escenari plantejat i els informes tècnics 
corresponents, considerem oportú portar a la consideració del Ple, l’aixecament parcial de la 
suspensió de llicències, en l’àmbit núm. 2 del carrer de l’Arbreda, concretament en les illes 
situades entre els carrers: 

- Arbreda, Bèlgica i França  
- Arbreda, Irlanda i Suècia 

En la resta de zones la suspensió continuarà vigent fins al proper mes de novembre. 
Per CiU intervè el Sr. Lluís Bacardit,  per dir que en les reunions informatives ha quedat 
suficientment  justificat aquest aixecament i la voluntat dels propietaris d’edificar en funció de 
l’actual Pla.  La suspensió, en aquest àmbit del carrer de l’Arbreda  afecta a un total de 5 



parcel�les i des del nostre grup vam fer la proposta de fer l’aixecament sobre totes i no només 
de les dues demanades pels propietaris. Des  dels serveis tècnics no es creu necessari ja que 
les tres restants són del mateix propietari i no hi ha cap iniciativa per construir-hi. En aquestes 
parcel�les quedarà oberta la possibilitat de fer una nova qualificació en la revisió del POUM, 
això si, respectant l’alçada actual. 
No es tracta pas de posar traves en un entorn tan deprimit com l’actual en el ram de la 
construcció. El vot del Grup Municipal de CiU serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
6.- MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL P.G. PER AL REAJUSTAMENT DE ZONES VERDES 
ATÈS que com a conseqüència dels estudis previs del planejament general, iniciats amb motiu 
de l’inici de la seva revisió a partir de l’acord aportat per el ple municipal, en data15 de juliol 
de 2010, s’ha considerat necessari revisar la protecció de diversos àmbits del municipi que el 
vigent planejament general va classificar om a sòl urbà i qualificar-los com a sistema d’espai 
lliures que delimiten el sòl urbà. 
ATÈS que la revisió del Pla general aprovada l’any 1999 va tenir en consideració la Llei 
6/1998, de 13 d’abril, sobre règim del sòl i valoracions, vigent fins l’1 de juliol de 2007, que 
considerava susceptible de ser urbanitzat el sòl que no havia estat incorporat al procés urbà i 
en el que no concorreguessin raons per a la seva reservació. En aquest sentit, la revisió del 
PGO esmentada, com la pretensió d’evitar creixements no previstos pel planejament general, 
va adoptar bàsicament dues estratègies: la consideració de tot el sòl no urbanitzable com a 
zones d’especial protecció i la delimitació del perímetre del sòl urbà amb gran quantitat de 
sistemes d’espais lliures. 
ATÈS que aquesta estratègia ha esdevingut obsoleta, com a conseqüència de la derogació de 
la Llei 6/1998 per la Llei 8/2007, de 28 de maig i també amb motiu de l’entrada en vigor, el 12 
de maig de 2010,  del Pla Territorial Metropolità de Barcelona en el que tot el territori, que 
confronta el sòl, urbà s’ha considerat d’especial protecció. 
ATÈS que l’objecte de la modificació puntual del PGO és adequar la classificació de diversos 
àmbits de sistemes d’espais lliures revertint-los al sòl no urbanitzable i en alguns casos 
adequant-ne la qualificació a la seva realitat física i a la condició de sòl no urbanitzable. 
ATÈS que ha estat redactat pels serveis tècnics municipals la modificació puntual del 
PGO identificada amb el número 16 per a la protecció dels  espais lliures. 
Vistos els articles 9 del PGO, i 96, 97 i 98 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer 
(TRLU). 
ATES que la competència per a l’adopció del present acord és del Ple de l’Ajuntament d’acord 
amb el que estableix l’art. 22.2c) i 47.2.m) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de 
Bases del Règim Local. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació puntual del PGO identificada amb el número 16 
per a la protecció dels  espais lliures. 
SEGON.-  Sotmetre a informació pública pel termini d’un mes a comptar des de l’endemà de 
la darrera publicació obligatòria, en el BOP, en un diari d’àmplia difusió, en el tauler d’anuncis 
de l’ajuntament i per mitjans telemàtics. 
TERCER.- Donar audiència, de conformitat amb l’art. 117.3 del Decret 305/2006, de 18 
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, a l’Ajuntament de Terrassa 
atès que el subàmbit núm. 7, Ca n’Avellaneda Sud, confina amb el terme municipal d’aquest 
municipi. 
QUART.- Sol�licitar de manera simultània, de conformitat amb l’art. 85.5 del TRLU, informe 
als organismes afectats. 
 
INTERVENCIONS 



Presenta la proposta el regidor Sr. Pepe González, PSC,  i diu que el punt de l’ordre del dia 
que els passo a informar, ha estat estesa i intensament comentat i debatut amb els grups 
municipals, especialment en el marc de la comissió de revisió del POUM. 
El contingut d’aquesta proposta és  poc mediàtic, fins i tot, és probable que convingui que ho 
sigui poc, no afectarà de forma directa a la vida quotidiana dels ciutadans, però és més 
important del que sembla i és una mostra de la maduresa i el rigor d’una administració.  
En el procés  de revisió del Pla d’ordenació i quan analitzaven els espais lliures, l’equip 
redactor ens va  proposar fer una modificació del pla vigent i tornar a la situació urbanística 
del pla anterior, el del 78, uns espais lliures que havien estat modificats en el pla del 98, que 
els classifica com sòl urbà i els qualifica com Sistemes d’espais lliures. La raó és, que una mida 
de protecció, presa probablement amb bona voluntat, s’ha tornat en contra dels interessos 
públics. 
Traduït a llenguatge més comprensible: tornar a la qualificació de sol no urbanitzable unes 
zones verdes de propietat privada, que el Pla d’ordenació del 98 havia considerat sol urbà. 
Hem de dir que aquests espais per la seva situació, configuració, pendents, s’han d’entendre 
més com espais de protecció, que  no com espais lliures amb voluntat de públics, ja que no 
tenen con funció  l’esplai, l’esbarjo i el lleure dels ciutadans, ni permeten l’ús intensiu per part 
de la població, per no reunir  condicions.  (Zones de protecció de torrents, de difícil accés, de 
pendents de més del 20%...) 
Donada l’experiència amb alguna zona verda urbana i privada que els regidors ja coneixen, 
l’equip de govern, amb la voluntat de protegir els interessos municipals de possibles iniciatives 
en la mateixa línia, va decidir no esperar el procés de revisió del POUM, que com vostès saben 
és bastant llarg, i avançar aquesta iniciativa de modificació puntual de l’actual Pla d’Ordenació. 
De quins espais es tracta:  
Son 7 espais, situats en El Balcó, sant Feliu del Recó, Torrent de Canyelles, Can Barba, Can 
Carner, i 2 a Can Avellaneda. De mides i característiques diferents, des de 3.000 m2 el més 
petit a 128.000 m2 el més gran. En total son 28,4 Ha,  l’equivalent a 35 camps de futbol.  
La modificació manté els 2,48 milions de m2 de sòl d’espais lliures que tenim a Castellar. 
Després de l’aprovació, 2,2 milions seran en sòl urbà i 284mil el sòl no urbanitzable. No 
alteren doncs el sòl total dels sistemes  d’espais lliures  del plantejament vigent . 
Recordem que a Castellar tenim  4,5 vegades, es a dir el 450% de l’exigència legal d’espais 
lliures. 
L’informe de la modificació puntual, que vostès han pogut consultar en Secretaria i del que es 
va entregar una còpia a cada grup municipal, és rigorós, exhaustiu i exigent.  El mateix podem 
de dir de l’informe ambiental elaborat per l’empresa Igremat, i aprofito per agrair a Igremat, 
al despatx de Sebastià Jornet  i als serveis tècnics municipals, el seu treball, d’una 
extraordinària qualitat tècnica i professional. 
No caldria dir-lo, però és evident, que la modificació que avui iniciem s’incorporarà al procés 
de revisió del POUM, i formarà part del planejament del futur pla d’Ordenació  del nostre 
municipi, i tot seguit passa a fer una lectura dels acords, 
Per CiU intervé el Sr. Lluís Bacardit, dient que com ha manifestat el regidor Pepe González 
aquests ha estat un tema debatut en les comissions informatives sobre les modificacions a fer  
en el planejament  del Text Refós del Pla General d’Ordenació de Castellar del Vallès, aprovat 
el 20/4/2005 
Donat que la modificació manté els 2.779.243 m2 de sostre residencial que hi ha en el 
planejament vigent  i els 2.480.346 m2 d’espai lliure, dels quals, amb la present modificació, 
2.196.211 m2 quedaran com a Espai Lliure en sòl urbà i els 284.135 m2 restants, objecte de 
la modificació, seran espai lliure en sòl no urbanitzable, votarem favorablement a la mateixa, 
pel bé dels interessos del municipi i evitar actuacions, legals però reprovables, de persones 
que en l’actual situació poden tenir la temptació d’obtenir beneficis a costa de les arques 
municipals. 
El Sr. Xavi Bella, per l’Altraveu, tot dient que bàsicament tant aquest punt com l’anterior tot i 
que no tenen massa a veure , si que s’emmarquen dins del procés de revisió  del POUM i son 
qüestions bàsicament tècniques de reajustament del POUM  en els quals a nosaltres en sembla 
be i votarem a favor. Ja hi haurà temps, i ara estem immersos amb el procés amb els 



ciutadans i entitats i ja hi haurà  temps de parlar-ne sobre aquest dos punts en concret; no 
tenim problema i hi votarem a favor  
Finalment el Sr. Alcalde puntualitzant que són qüestions tècniques però hi ha derivades 
politiques i econòmiques cap a l’Ajuntament, ja que el fet que es puguin produir aquestes 
noves qualificacions  blinda tota una sèrie de zones de possibles, futures, probables o 
presumibles expropiacions que es poguessin dur a terme en aquest terrenys. Per aixó jo 
també penso que és una qüestió important poder salvaguardar els interessos municipals en 
uns moments tant complicats. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
7.- ANUL�LACIÓ REGISTRE D’UNIONS ESTABLES 
Vist que els registres d’unions civils es van crear a partir de l’any 1994, pels Ajuntaments, 
davant de la falta de reconeixement legal de les parelles estables no casades i les parelles 
estables del mateix sexe que aleshores no podien casar-se. 
Vist que en data 28 de gener de 2004, es va crear per acord del Ple municipal, el registre 
municipal d’unions civils a l’Ajuntament de Castellar del Vallès ,si bé considerant el que 
disposava la Llei 10/1998, de 15 de juliol d’unions estables de parella, era un  servei voluntari 
i no obligatori. 
Vist  que amb la última reforma del llibre segon del Codi Civil de Catalunya, relatiu a la 
persona i la família, operada a través de la llei 25/2010, de 29 de juliol, es deroga la Llei 
10/98 i determina el nou règim de les unions estables no matrimonials.  Aquesta reforma del 
llibre segon del Codi Civil de Catalunya, relatiu a la persona i la família, operada a través de la 
llei 25/2010, de 29 de juliol deroga la llei 10/1998, no estableix cap diferència per raó de 
l’orientació sexual. Tampoc  reconeix  la figura o el paper dels registres creats pels 
Ajuntaments   
Vistes  les normatives reguladores de les prestacions de la seguretat social i/o d’estrangeria, 
reconeixen efectes jurídics a les parelles estables o de fet:  

a) La Llei General de la Seguretat Social, un cop modificada per la llei 40/2007, al 
modificar l’article 174, reconeix el dret a pensió de viduïtat a la parella de fet, si bé 
determina que l’acreditació es portarà a terme segons les normes de dret civil de les 
Comunitats Autònomes. 

b) La Llei Orgànica 2/2009, d’11 de desembre de reforma de la llei d’estrangeria, no 
atribueix respecte als ciutadans estrangers,  en cap cas, als Ajuntaments l’atribució o 
competència per crear i mantenir registre municipal d’unions civils. 

 Vist l’article 234 i Disposició addicional segona del  Codi civil de Catalunya, relatiu a la 
persona i la família, i que determina que els medis acreditatius de la parella estable són el títol 
de la seva constitució mitjançant formalització en escriptura pública  i l’acta de notorietat 
acreditativa de la convivència ininterrompuda durant dos anys o durant un període inferior si 
una vegada iniciada la convivència els convivents han tingut un fill en comú. Tot, sense 
perjudici a l’emissió ordinària dels certificats de convivència extrets del Padró municipal  
d’habitants, que d’acord amb el Reglament de Població  i Demarcació Territorial de les entitats 
locals, tenen caràcter de document públic i fefaent a tots els efectes administratius.  
Vist  l’informe de la Secretaria General posant de relleu que  existeixen raons que justifiquen, 
donada la naturalesa de servei voluntari i no reconegut legalment, la supressió del registre 
municipal d’unions civils.  
Vist que d’acord amb l’anterior, en data 27 de febrer de 2012, l’Alcalde  va dictar el decret 
223/2012,mitjançant el qual es va incoar expedient administratiu per a la supressió del 
Registre municipal d’unions civils de l’Ajuntament i així mateix, es procedia a la suspensió 
d’admissió a tràmit de noves sol�licituds. 
Vist que es va sotmetre l’expedient a un termini d’informació pública de vint dies de 
conformitat amb allò establert en l’article 86 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment administratiu Comú i l’article 52 de 
la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de Règim Jurídic i Procediment de les Administracions Públiques 
catalanes, comptadors des de el dia següent a la publicació de la referida resolució en el BOPB 
de data 5 de mar6/12/2011  i tauler d’edictes municipal. 



Vist que en el termini d’informació pública no consta que s’hagin presentat al�legacions en 
relació amb la resolució esmentada. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Suprimir el registre municipal d’unions civils de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, 
que fou creat per acord del Ple del 28 de gener de 2004 i a la vista de les raons jurídiques i de 
fet recollides a l’expedient.  
SEGON.- Fer públic aquest acord en el B.O.P. i tauler d’edictes municipal. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que portem a aprovació la supressió del 
registre municipal d’unions civils. Aquest registre es va crear a Castellar l’any 2004 davant de 
la falta de reconeixement legal de les parelles estables no casades i les parelles estables del 
mateix sexe que aleshores no podien casar-se 
La última reforma del llibre segon del Codi Civil de Catalunya relatiu a la persona i la família, 
determina el nou règim de les unions estables no matrimonials, i no reconeix ni empara el 
registre de parelles estables a Catalunya ni reconeix la figura  o el paper dels registres cerats 
pels Ajuntaments. 
Així mateix determina que la consideració de parella estable deriva de la convivència 
ininterrompuda durant 2 anys ( o inferior amb existència de fill comú) o de la formalització 
d’escriptura pública. A més determina com a medis d’acreditació, segons la seva disposició  
addicional segona les escriptures públiques o les actes de notorietat que demostrin una 
convivència ininterrompuda durant dos anys, com poder ser els certificats de convivència 
emesos a partir de l’empadronament municipal o període inferior si un cop iniciada la 
convivència els convivents han tingut un fill en comú. 
En conseqüència, als Ajuntaments no tenen atribució competencial per establir aquest registre 
que fins ara estava vigent. 
Així doncs, existeixen motivacions que justifiquen, donada la naturalesa de servei voluntari i 
no reconegut legalment, la supressió del registre municipal d’unions civils 
Donat que s’han realitzat les diferents fases de l’expedient, i en no haver-se presentat 
al�legacions en el termini d’exposició pública, es competència del ple la supressió definitiva del 
registre. 
A partir de l’aprovació del ple, només es procedirà ha emetre els certificats de registre de les 
parelles ja incloses, que aproximadament son unes dues-centes parelles, si bé es procedirà a 
una verificació materials dels requisits necessaris per considerar l’existència de parella estable. 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany  intervè dient quer l’any 2004, quan el PSC 
presentava aquesta proposta, es parlava que havien passat més de cinc anys des que el 
Parlament Català aprovés una iniciativa legislativa que tenia com a objectiu regular tota una 
sèrie de formes de convivència que no passaven necessàriament pels altars de les Esglésies ni 
pels salons de ple dels Ajuntaments, 
Aleshores el Parlament de Catalunya va fer un gest molt important per posar-se al dia en 
aquesta matèria. 
Castellar també és Catalunya i el nostre Consistori s’apropava a la vida dels ciutadans oferint 
aquest servei opcional. El caràcter opcional d’aquest però va fer que altres consistoris 
apliquessin lliurament la norma, la qual cosa ha necessitat d’una regulació. Així va entrar en 
vigor la nova regulació que ha explicar el regidor sobre parella estable i la disposició addicional 
segona del mateix text legal determinava que els medis acreditatius de la parella estable eren 
el títol de la seva constitució mitjançant formalització en escriptures pública i l’acta de 
notorietat acreditativa de la convivència ininterrompuda durant dos anys o durant un període 
inferior si una vegada iniciada la convivència els convivents havien tingut un fill en comú.  
Considerem que si bé la supressió del registre municipal d’unions civils d’aquest  Ajuntament 
és l’últim graó d’una escala i que tampoc tindria sentit que ara votéssim a favor de mantenir 
un registre que quedarà invalidat si o si, és a dir que la pregunta no te sentit més enllà del 
formulisme, ens abstindrem pels dubtes que ens genera. Els dubtes que ens genera la situació 
d’aquelles parelles que ara estan inscrites en el registre dels del 28 de   gener de 2004, els 



dubtes que ens generen les al�legacions presentades pel Col�legi d’advocats de Barcelona, els 
dubtes que ens genera que un dret es reguli per taxa i sobretot el fet que ens hagués agradat 
una regulació on nosaltres no hi hem estat, que atorgues poders totals als consistoris, pel tal 
ens abstinguem. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:       DINOU     (19) dels regidors del PSC, CiU i PP   
Vots en contra:    CAP 

                    Abstencions   :    DUES        (  2) dels regidors de l’’Altraveu      
 
8.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU DEMANANT RESPONSABILITATS PER A LA  
      CONSTRUCCIÓ DEL GASODUCTE 
ATÈS que el 7 de març de 2011 la Direcció General de Política Energètica i Mines, depenent del 
Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç, va resoldre atorgar a l’empresa ENAGAS SA 
l’autorització per a la construcció del Gasoducte Martorell-Figueres. Aquest gasoducte forma 
part del projecte MidCat que té com a finalitat principal abastir de gas els països del centre 
d’Europa, a través de la connexió amb la xarxa gasística francesa. 
Vist que la gran dimensió d’aquesta canonada, per tractar-se d’una infraestructura de 
transport i no de distribució, comporta per a la seva construcció l’ús de maquinaria pesant i 
l’obertura d’una pista de treball d’entre 20 i 30 metres d’amplada al llarg del seu recorregut, 
travessant amb tota contundència camps de conreu, boscos, carenes, rius i torrents. 
Aquest sistema constructiu, i el traçat escollit, genera una gran afectació a múltiples espais 
naturals del Vallès, la major part dels quals mantenen elevats valors ambientals, ecològics i 
socials i alguns d’ells formen part de la Xarxa Natura-2000. 
Vist que ja iniciades les obres de construcció del Gasoducte, el passat mes de gener de 2012 
va transcendir la decisió del govern francès de desestimar la construcció del tram del 
gasoducte europeu entre Figueres i Barbairan, que era el que donava continuïtat i sentit al 
tram Martorell-Figueres, optant per interconnectar la xarxa francesa amb l’espanyola a través 
del gasoducte Biriatu-Larrau, ja existent. 
ATÈS que el passat 13 de març, la directora general del Ministeri d’Indústria, Energia i Turisme 
donava resposta escrita a la petició feta sobre la situació del Gasoducte Martorell-Figueres. En 
aquesta resposta oficial deixa palesa la no continuïtat del gasoducte a partir d’Hostalric: En 
definitiva, en la actualidad solo se encuentra en ejecución el tramo Sur del Gasoducto 
“Martorell-Figueres”, dado que, su tramo Norte, como el gasoducto “Martorell-Frontera 
Francesa” se encuentran supeditados a la decisión de acometer una nueva conexión 
internacional entre España i Francia, circunstancia que finalmente no se ha producido” 
També hem tingut coneixement que el 16 de juliol de 2010 l’European Regulators Group for 
Electricity and Gas (ERGEG) –un grup consultiu independent de la Comissió Europea en les 
àrees d’electricitat i gas, format pels màxims representats dels organismes reguladors 
competents dels estats membres- junt amb la Comisión Nacional de Energia (CNE) i la 
Comission de Regulation de l’Énergie (CR), van fer pública la decisió, dins del procediment 
Open Season 2015, de validar la capacitat de transport de la connexió Irún-Biriatu en el sentit 
España-França i al mateix temps no validar el desenvolupament del projecte MidCat (“La 
capacidad solicitada por los comercializadores en el proceso no fue suficiente para validar el 
desarrollo del proyecto MidCat”). 
Es constata, doncs, que la Direcció General de Política Energètica i Mines, del Ministeri 
d’Indústria, Turisme i Comerç, va autoritzar a l’empresa ENAGAS SA la construcció del 
Gasoducte Martorell-Figueres, com a tram espanyol del projecte MidCat, sense l’existència dels 
necessaris acords dels organismes internacionals que donessin la garantia d’interconnexió amb 
França, i un cop l’estat francès ja havia desestimat el projecte. 
ATÈS que el Gasoducte Martorell-Figueres no servirà doncs per a la principal finalitat per a la 
qual s’està construint: abastir de gas els països del centre d’Europa, a través de la connexió 
amb la xarxa gasísta francesa.  
ATÈSA que la capacitat del gasoducte, els requeriments tècnics i de seguretat, i el sistema 
constructiu emprat estan sobredimensionats i no es correspon als subministraments que ha de 



possibilitar en el cas que fos destinat a millorar l'abastiment a les comarques barcelonines i 
gironines per tant s’hagués pogut estudiar d’altres traçats amb menor impacte en el territori. 
Per tot l’exposar a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar el Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç i Enagas a donar explicacions 
públiques del perquè va autoritzar la construcció del Gasoducte Martorell-Figueres sense tenir 
les garanties necessàries d’interconnexió amb França i, en conseqüència, del sobrecost 
econòmic i del major impacte ambiental, si el seu destí acaba sent en un futur únicament el 
possible subministrament de gas a les comarques gironines i barcelonines. 
SEGON.- Instar el Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç i Enagas perquè en el termini 
màxim d'un mes constitueixi una comissió mixta de seguiment integrada per la representació 
del Ministeri d’Indústria, Enagas, Generalitat de Catalunya, Àrea del Medi Natural i a la 
Direcció General del Medi Natural i Biodiversitat i al Departament d'Agricultura, Ramaderia, 
Pesca, Alimentació i Medi Natural de la Generalitat de Catalunya, ajuntaments afectats, i un 
membre de la Institució Catalana d’Història Natural o del Col�legi de Geògrafs, amb l’objectiu 
d’avaluar la correcta reposició física i vegetal del territori afectat. 
TERCER.- Traslladar aquest acords al Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç i a Enagas, i 
informar-ne al Departament de Territori i Sostenibilitat i al Departament d'Empresa i Ocupació 
de la Generalitat de Catalunya i  l’Àrea del Medi Natural i a la Direcció General del Medi Natural 
i Biodiversitat i al Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural de 
la Generalitat de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la moció el Sr. Xavier Bella, des de l’Altraveu presentem una moció per demanar 
responsabilitats al ministeri d’indústria i a l’empresa Enagas per la construcció del gasoducte 
Martorell-Figueres. 
Hem de dir d’entrada que ens satisfà haver arribat a un acord previ amb l’equip de govern 
perquè s’aprovi aquesta moció. Des de que es van iniciar les obres, al desembre passat, hem 
insistit moltes vegades que, en aquest afer, tots els grups polítics haurien de defensar els 
interessos de Castellar de la mateixa manera. Podríem haver anat junts, aquesta és una 
qüestió on les grans decisions sobrepassen l’àmbit municipal i on la defensa dels interessos de 
Castellar hauria de prevaldre per sobre de tot. Pensem que si haguéssim pogut remar tots en 
la mateixa direcció, des del principi, ens hagués anat molt més be. 
I és que estem patint en el nostre terme municipal la construcció d’un gasoducte que no va 
enlloc i que no servirà inicialment per res. Es segueix desforestant, malmetent el territori, 
gastant diners per una obra que no tindrà cap utilitat pràctica, ni a mig ni a curt termini. I algú 
ha d’aixecar la veu, algú ha de dir als responsables d’aquest projecte que aquesta no és 
manera d’actuar en la gestió pública. Al costat nostra, són moltes les entitats del Vallès, com 
per exemple l’Adenc, que treballen per minimitzar l’impacta i que ens han ajudat tan als que 
estem a l’ institució com a les mateixes empreses adjudicatàries de les obres donant consell 
sobre quina és la millor manera de incidir en el territori.   
Voldríem dir també que malgrat la nostra satisfacció per haver arribat a aquest acord, també 
és veritat que ens hagués agradat aglutinar a les forces polítiques en un acord de màxims, i no 
de mínims. I quan parlem de màxims ens referim a que ja comença a ser hora de demanar 
responsabilitats a les persones i entitats que actuen perjudicant els interessos generals. En 
aquest sentit ens hagués agradat que l’equip de govern acceptés un quart punt on es 
demanava que el cost de l’obra del Gasoducte recaigués sobre els responsables personals de 
l’aprovació del projecte, i no sobre els pressupostos públics ni sobre els usuaris d’aquest 
recurs energètic. Estem en un sistema democràtic viciat on és massa freqüent trobar-nos amb 
errors comesos per persones que, emparades en l’administració pública, creen problemes 
greus impunement. Si l’administració comet un error, si des dels governs de l’estat o de 
Catalunya es permet la destrucció d’hectàrees i hectàrees de territori sense cap motiu ni 
compensació, si es malbarata realitzant una despesa econòmica inútil que pagarem entre tots, 
ens sembla just començar a demanar responsabilitats. Massa acostumats estem a que des de 
les administracions públiques es pot fer qualsevol despropòsit sense responsabilitats personals 



per a ningú, i això s’hauria d’acabar. Iniciatives com la que aquí presentem volen anar en 
aquesta direcció. 
No obstant, com ja li vaig manifestar al regidor Canalís, estem contents amb l’acord, perquè, 
malgrat les mancances, pensem que és millor sumar que criticar, perquè volem anar més enllà 
de que sempre ens vulguin veure com l’oposició a tot, perquè la nostra voluntat no és cap 
altra que defensar els interessos de Castellar de la forma més efectiva possible, encara que 
sigui, com en aquest cas, amb un acord de mínims. 
És per tot això que exposem el següent en aquesta moció, i passa a fer-ne una lectura. 
 
Pel PSC el Sr. Aleix Canalis intervé per dir que des de l’equip de govern celebrem que per 
una vegada, i esperem que serveixi de precedent,  el grup municipal de l’Altraveu hagi deixat 
de banda el seu dogmatisme genètic, i hagi tingut a bé d’acceptar algunes aportacions fetes 
per part de l’equip de govern al redactat d’aquesta moció. 
Amb aquest nou redactat, entenem que es preserva integrament l’esperit de la proposta, que 
no és altre que el de vetllar perquè la restauració dels espais afectats pel pas d’aquesta 
infraestructura gasística, es faci amb totes les garanties i en el menor temps possible. 
Així mateix, també considerem oportú d’instar a les administracions responsables i competents 
en la planificació, disseny i execució d’aquest projecte, que han estat des d’un principi el 
Ministeri d’indústria i pel que fa al seguiment de les obres el Departament de Territori i 
Sostenibilitat, i en cap cas com s’ha volgut fer creure malintencionada en alguna ocasió a 
l’Ajuntament, instar-los a vetllar pel bon acabament de les mateixes. Per tot l’exposat 
anteriorment, el nostre vot serà favorable. 
 
Per CiU el  Sr. Agustí Sampere,  diu que donat que la moció presentada pels companys de 
l’Altraveu hi ha raonaments més que suficients per pensar que quelcom o no ha funcionat com 
cal o no s’ha explicat de manera prou clara i que dita moció demana les explicacions a les que 
qualsevol ciutadà d’un estat democràtic com cal i te dret  i la constitució d’una comissió mixta 
de seguiment que ens pugui mantenir informats, els nostre grup municipal votarà a favor de la 
moció. 
El Sr. Antonio Carpio per PP, intervé tot dient que la veritat és que des d’aquest grup 
municipal del partit popular ens agradaria saber a on volen arribar en tota aquesta polèmica 
que han aixecat, polèmica, diríem preocupació des del l'Altraveu i entenem que juntament 
amb Entesa 
En el seu moment els van demanar responsabilitats i explicacions a l'equip de govern de 
Castellar en la qual el regidor Aleix Canalis va donar una explicació, i en la qual pel que veig 
no van quedar molt conformes. 
Ara van més enllà en insten a demanar explicacions al Ministeri d'Indústria i Enagas  
Els diré una cosa als senyors del l'Altraveu, encara que ja ho vam comentar no ho sembli,  tal 
com ens va transmetre al seu dia el regidor Xavier Bella, que sembla que no havíem mostrat 
cap interès en aquest assumpte del gasoducte, el nostre malestar és el  mateix que pot tenir  
l'Altraveu, i així  ho manifestem avui en aquest plenari perquè consti en acta, pel que fa a la 
repercussió d'aquestes obres que han malmès i que ha causat una imatge desoladora a les 
nostres zones verdes de Castellar del Vallès, però entenem que el mal ja  
està fet i no podem fer res, responsabilitats i explicacions si, tot i que alguna s’haurà de 
buscar, però totes aquestes mocions són un brindis al sol. Mirin crec des del meu punt de  
vista personal espero que aquest tema quedi ja aclarit, i serà molt interessant escoltar 
aquestes explicacions per part del ministeri d'indústria, si n'hi ha. Però insisteixo Sr. Xavier 
Bella i Sra.  Elisenda Alemany, el mal ja està fet i no hi podem fer res. El nostre vot serà 
l'abstenció. 
En torn de replica per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  intervé per dir respecte a la intervenció 
del Sr. Carpio, per que hauríem d’aclarir les nostres actuacions amb aquesta qüestió. Nosaltres 
en el seu dia vam fer una pregunta perquè volíem saber com s’estaven duen les obres al 
nostre municipi, feia poc que les obres estaven en marxa i vam demanar-ne informació a 
l’equip de govern i sens va respondre com s’estaven duent a terme, que estava pensat fet, 
que s’havia fet fins aleshores i que es faria. Nosaltres només volíem informació. En aquell 



moment no demanàvem responsabilitats a ningú. Ara si que em una moció demanant 
responsabilitats, no les demanem a l’equip de govern, les demanem als responsables, que són 
coses diferents i aquesta demanda crec que es molt licita i molt justa. Ens sap greu que amb 
una qüestió com aquesta per Castellar, el grup del Partit Popular no hi voti a favor. També 
volem saber si aquesta demanada de responsabilitats si en el govern espanyol no governes el 
Partit Popular, si votés també s’abstindrien o no els hi faria res votar a favor. Hem de pensar 
que aquí estem per Castellar i el primer interès és per Castellar més enllà de defensar els 
partits politics         
Pel que fa al dogmatisme genètic, jo crec que aixó és una mostra de que no hi ha 
dogmatisme, tal i com ja he expressat en altres ocasions la nostra voluntat és arribar a acords 
i que serveixin per alguna cosa, es curiós que se’ns digui que practiquem aquest dogmatisme 
genètic quan som el grup de l’oposició més prepositiu d’aquest plenari  .       
També el Sr. Alcalde intervé per dir que fora bo recordar altres qüestions que part de 
l’Ajuntament s’han dut a terme i s’han realitzat conjuntament amb altres municipis afectats 
pel traçat de la cicatriu que deixava aquesta infraestructura que es el gasoducte. És a dir des 
d’un bon primer moment vist l’afectació que tenia el traçat del gasoducte sobre el terme 
municipal de castellar, es va treballar per tal de poder presentar una al�legació per tal de 
poder desviar el traçat i aquest tingués el mínim d’impacte. De fet s’han presentat dues 
al�legacions, la primera perquè aquest traçat enlloc de seguir per tot una sèrie d’espais 
naturals que enteníem que s’haurien de preservar, que seguis el traçat de la AP-7  i després 
també es van presentar al�legacions perquè tingués el mínim impacte respecte al terme 
municipal de Castellar del Vallès. Aquesta no és una infraestructura que sigui volguda per cap 
del 13 membres de l’equip de govern de l’Ajuntament de Castellar i entenc que també és el 
sentiment per part de la resta de regidors que formen part d’aquest Consistori, però 
malauradament ens ha tocat, és una infraestructura de la qual existeixen tota una  seria de 
dubtes, i per tant des del Consistori ens sumem sense cap tipus de dubte a demanar davant 
les institucions i organismes necessaris, perquè han pres aquesta decisió si existeix algun tipus 
de dubte. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:       DINOU     (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu   
Vots en contra:    CAP 

                    Abstencions   :    DUES        (  2) dels regidors del PP    
 
9.- MOCIÓ PER A LA DEFENSA DE LES POLÍTIQUES LOCALS D’OCUPACIÓ  
Davant una situació macroeconòmica que preveu més de 5,5 milions d’aturats -a Catalunya, a 
març de 2012, tenim 638.247 persones aturades i una caiguda de l'activitat econòmica molt 
acusada- el govern del Partit Popular redueix en els seus pressupostos generals de l’estat en 
més de 1.500 M d’euros els programes de polítiques actives d’Ocupació. 
 Volem posar de manifest que els Ajuntaments han destinat molts esforços a desenvolupar 
polítiques actives d’ocupació. Perquè són considerades polítiques prioritàries per la ciutadania i 
perquè els ens locals han pogut comptar amb un finançament sostingut en aportacions de 
l’Estat i la Generalitat, en el cas de Catalunya, per executar aquest tipus de polítiques. És cert, 
que en ocasions el nivell de competències ha estat molt alt i el nivell de finançament molt baix 
per la qual cosa els Ajuntaments han hagut de cofinançar part de les accions. Malgrat tot fins 
ara s’han pogut desenvolupar i cobrir en major o menor mesura la demanda d’aquest tipus 
d’actuacions.  
Darrerament ja s’estan començant a viure situacions especialment difícils per la reducció del 
número de convocatòries de la Generalitat per optar a la gestió de programes  que permetin 
desenvolupar una oferta de serveis ajustada a les necessitats de cada territori. Unes 
convocatòries que a més han anat acompanyades en l’últim període d’un descens de la seva 
dotació econòmica amb la qual cosa els Ajuntaments i per extensió la ciutadania està patint les 
conseqüències.  
D’aquesta manera, pels Ajuntaments es planteja un panorama complicat i, fins i tot, desolador 
per poder emparar determinats drets i continuar prestant segons quins serveis locals.  



En resum, el projecte de pressupostos de l'Estat per el 2012 i també el Real Decret Llei 
3/2012, de 10 de febrer, de mesures urgents per la reforma del mercat laboral, desmantella el 
conjunt dels serveis per l'ocupació, precisament quan l’atur és més elevat i més falta fa,  i 
aposta per la recentralització a escala estatal de les polítiques d'ocupació.  I tot això passa 
amb un servei d’ocupació paralitzat des de fa un any i mig. 
Davant aquests fets i les greus conseqüències que poden tenir en el conjunt de persones 
aturades i empreses de la nostra població, des del grup municipal Socialista de Castellar del 
Vallès proposa a l'Ajuntament en Ple l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar al Govern de l'Estat a mantenir els pressupostos sense retallada en matèria 
de polítiques actives d'ocupació i foment de l'ocupació 
SEGON.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya  a defensar i consolidar les 
competències de la Generalitat en matèria d'ocupació, formació i autoritat laboral. 
· Recuperar les transferències dels recursos al nivell que correspon a la població activa de 

Catalunya. 
· Reduir l'impacte que suposen les previsions dels Pressupostos Generals de l’Estat per 2012 

en matèria de polítiques actives d’ocupació,  recuperant els recursos retallats i 
augmentant, si fos necessari, el cofinançament per part de la Generalitat de Catalunya. 

· Treballar per buscar el consens entre els partits i tots els agents implicats per establir les 
prioritats de les polítiques d'ocupació davant l'amenaça de les retallades.  

TERCER.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a prioritzar en la seva agenda les 
polítiques actives d’ocupació i formació davant altres despeses públiques, revisant en 
profunditat les polítiques d'ocupació, els dispositius i la xarxa per abordar-les, comptant amb 
la llarga i exitosa experiència dels Ajuntaments de Catalunya i de les entitats Tercer Sector 
Social. 
QUART.- Traslladar aquests acords al Ministerio de Empleo y Seguridad Social, a la 
Conselleria d'Empresa i Ocupació i als grups del Parlament de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Joan Creus, PSC, dient que des del grup municipal socialista 
portem a consideració a aquest Ple la moció en defensa de les polítiques locals d’ocupació, 
aquesta moció neix davant de la presentació dels pressupostos generals per part del govern 
del Partit Popular a Madrid, en el que es veu ja que es proposa una reducció del 58 per cent de 
les dotacions per politiques actives d’ocupació. Els municipis, per tant, i en especial els seus 
serveis locals d’ocupació veuran disminuïts dràsticament els recursos provinents tant de les 
Administracions Estatals com Autonòmica. Aixó suposa entre altres la disminució en 
programes de formació ocupacional, menys acompanyament a les persones en situació d’atur 
alhora de cercar feina, o menys plans d’ocupació. En un moment en que a Castellar ens 
trobem amb una taxa d’atur de 1.998 persones, que suposa  el 16% i un dels pitjors moments 
històrics en quan a desocupació. És el pitjor moment també per renunciar a les polítiques 
d’ocupació, tot i que es tracta d’una matèria transferida a les comunitats autònomes, han estat 
sempre els Ajuntaments els que han posat la cara davant el ciutadà, i per tant seran els 
municipis, un cop es rebin les retallades, els que haurem de seguir donant possibilitats als 
nostres ciutadans i ciutadanes amb molts menys recursos. Si fessin una translació del que es 
presentava en els pressupostos generals de l’estat aixó suposaria la meitat de cursos de 
formació ocupacional, per tant, si ara era el moment d’apostar per les polítiques  actives 
d’ocupació, els pressupostos van exactament diametralment oposats. Per tant davant aquests 
fets i les greus conseqüències que poden tenir en el conjunt de les persones aturades i de les 
empreses de la nostra població, des del grup municipal socialista proposem els acords ad alt 
esmentat, i que a continuació en dona lectura. 
 
Intervé per CiU el Sr. Lluis Bacardit, tot dient que aquesta és una nova moció que escapa de 
l’àmbit de la competència purament local, encara que sigui un tema que té una afectació 
individual i general en tota la societat. 
 



 
 
Des del nostre Grup Municipal si que volem posar de manifest que el Consell de Govern de la 
Generalitat de Catalunya,  del passat 13 de març,  va aprovar el programa Catalunya Emprèn. 
Aquest programa té com a objectiu activar totes les capacitats emprenedores  de Catalunya 
per tal de crear noves empreses i generar llocs de treball de qualitat. 
El  programa està dotat amb 200 milions d’euros i preveu que, en els propers 4 anys, es creïn 
a Catalunya 60.000 empreses i generar, d’aquesta manera, 100.000 nous llocs de treball. 
El programa, entre altres coses,  simplifica els tràmits administratius, posa en marxa línies 
d’assessorament i ajuda als emprenedors a trobar finançament. Resumint,  el programa 
Catalunya Emprèn persegueix capgirar la situació que viu el teixit empresarial  a casa nostra 
des de l’inici de la crisi econòmica, l’any 2008, i que ha portat a la destrucció de 23.694 
empreses a Catalunya. El nostre vot serà l’abstenció. 
 
La Sra. Elisenda Alamany, per l’Altraveu intervé dient que poques   
imaginàvem que la gestió de la nova administració estatal arrasaria amb bona part de les 
polítiques locals, significant així l’anul�lació de bona part d'aquestes polítiques local d’ocupació, 
amb un canvi de model a les portes i sobretot a partir d'un paper absolutament subsidiari dels 
ajuntaments. 
Propostes com aquesta deixen al nostre Ajuntament amb poc al marge de maniobra, sense 
recursos i amb poques garanties per oferir als seus veïns i veïnes els mateixos serveis que fins 
ara venia prestant. L'administració més propera a la ciutadania, però alhora, la més 
desvalguda. I per què són tan negatius pel món local aquests pressupostos? Perque 
signifiquen un àtac en tota regla al moll de l’ós de les polítiques de cohesió social dels nostres 
ajuntaments. Aquestes retallades suposaran la disminució del 58% en matèria de polítiques 
actives d'ocupació a Castellar. Com agreujarà la pràctica supressió d'aquestes polítiques, als 
aturats i aturades dels nostres municipis? En un moment com l'actual, com podem renunciar 
als plans d'ocupació, als Agents d'Ocupació i Desenvolupament Local (AODL) o a les polítiques 
d'orientació i formació laboral?  
Aquestes mesures no solament perjudiquen el paper actiu dels ajuntaments en la lluita contra 
la crisi, sinó que són un llast per a la recuperació econòmica. Durant molt de temps i gràcies 
als fons destinats a dependència i polítiques actives d'ocupació, els consistoris (sense tenir 
competències directes en matèria d'ocupació) han demostrat la seva capacitat a l'hora de 
gestionar aquestes partides a nivell local, amb efectivitat, convertint-les en fonts d'ocupació 
pels nostres municipis.  
Val a dir que les  retallades anunciades en polítiques d'ocupació també afectaran la inserció 
laboral de persones amb discapacitats que difícilment podran acollir-se a Catalunya empren.  
Després de més de 40 anys treballant per la integració social de les persones amb discapacitat 
física i la millora de la seva qualitat de vida associacions de persones amb discapacitats 
físiques a Catalunya, es troben ja en perill de fallida tècnica com a conseqüència de les 
dràstiques retallades en polítiques d’ocupació. 
El paper de les entitats que treballen per la inserció laboral ha estat molt important per la 
inserció d’aquest col�lectiu a la societat i al món laboral. La paralització dels serveis tindria una 
repercussió directa en l’increment del risc d’exclusió social de persones amb discapacitats, que 
ja s’ha vist augmentat amb la crisi. No sabem en aquesta matèria com podrà afectar aquesta 
retallada als col�lectius locals i ens preocupa que augmenti la desigualtat també en el nostre 
municipi. 
És hora, d’avaluar doncs quin rumb prendrem com a consistori en aquesta matèria. I quin 
rumb volen prendre també com a grup parlamentari i al congrés la resta de forces polítiques. 
És obvi que nosaltres ens sumarem a qualsevol reivindicació d’aquest tipus però també creiem 
que hi ha partits que haurien de començar a posar-se a lloc en espais supramunicipals, amb el 
deure d’elaborar propostes més que denúncies en aquest sentit. Així doncs, i tal i com hem 
manifestat al regidor Joan Creus, ens hagués agradat que tot i la poca previsió que es pugui 
fer de l’impacte d’aquesta retallada se’ns expliqui quin serà ara l’horitzó de Castellar en 



aquesta matèria i com gestionarem el pressupost en aquest sentit si la meitat de les coses no 
es podran fer. 
I al PP només dir-los que per molt que fem l’esforç per entendre quina és la seqüència de 
recuperació econòmica no aconseguim entendre com mesures com aquesta i la reforma laboral 
podran fer que l’estat, el país i els nostres pobles, puguem sortir de la crisi. Sincerament, estic 
esperant que algú del seu partit demostri que l’austeritat no és potencialment autodestructiva, 
votés estan realment per una política pels ciutadans i no per als mercats dels quals participen. 
Com que vostè ha dit que nosaltres abans ens queixaven del gasoducte i que el mal ja estava 
fet, jo els recomano  que també s’oblidin del mal que ha fet l’obra del partit socialista i que es 
posin mans a la feina i que treguin també el país de la crisi. 
 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio  intervé dient sobre aquesta moció, Joan, sincerament, la moció 
que avui presenta el PSC està molt ben redactada, felicitats,, però tant de bo fos veritat que el 
seu partit, el partit socialista pensés a si, d'aquesta manera, ens hauríem evitat molts Aturats 
en aquest poble i aquest país. Però tornem a la realitat, i parlem d'aquesta moció que vostès 
avui presenten. 
D'una banda vostès posen de manifest que els ajuntaments han destinat molts esforços a 
desenvolupar polítiques actives d'ocupació. Doncs pot ser veritat el desconec de la resta 
d'ajuntaments, però pel que es refereix en el de Castellar poquetes, comptades amb una mà, 
perquè no serà la iniciativa en la noves empreses que es vulguin instal�lar a Castellar estiguin 
exemptes de la taxa d'activitats en el primer any? I que està molt bé, però no son suficients, 
es poden fer més propostes per activar l'ocupació a través de les empreses i sense necessitat 
de fer aquest tipus de mocions, i que aquest grup municipal ira presentant en els propers 
plens 
Com per exemple les que vam proposar en el seu moment, que és el fraccionament de 
l'impost de l'IAE, que ja ens va manifestar el regidor Oscar Lomas  que no es podia perquè no 
arribava al nombre d'habitants per poder-ho fraccionar, però aquest tema el tractarem amb 
profunditat en el següent ple en què haurà de donar una explicació més detallada  
Perquè en la llei que contempla la possibilitat de fraccionar els tributs, Llei 58/2003 general 
tributària, en l'article 65 i en cap cas el fraccionament del pagament de cap tribut està lligat al 
nombre d'habitants.  Però no pateixi Sr. Oscar prengués el seu temps, perquè en pròxim ple 
ens ho expliqui, avui no toca. 
D'altra banda també expliquen en la moció que Darrerament ja s'estan començant a viure 
situacions especialment difícils per a la reducció del nombre de convocatòries de la Generalitat 
per optar a la gestió de programes que permetin desenvolupar una oferta de serveis ajustada 
a les necessitats de cada territori, Sr. Creus, però en quin món viu el seu partit, aquestes 
situacions fa temps que s'estan vivint per l'herència que ens va deixar el tripartit a la 
Generalitat. A mes a mes afegeixen que el projecte dels pressupostos de l'Estat per al 2012 i 
també el Reial Decret Llei 3/2012, de 10 de febrer, de mesures urgents per a la reforma del 
mercat laboral, desmantella el conjunt dels serveis per a l'ocupació, precisament quan el atur 
és més elevat i més falta fa. Llavors expliqui de quina manera sortim d'aquesta situació, 
perquè no ho oblidi, aquesta situació no l'ha creat el Partit Popular, ni està sent per culpa dels 
pressupostos i les mesures urgents de la reforma laboral. Aquesta situació ve per culpa de la 
mala gestió del seu partit, el partit socialista obrer espanyol, que això d'obrer en té poc. 
Mirin la reformes que avui està plantejant el partit popular són incòmodes però no són una 
opció, són una necessitat. 
Però deixeu-me que li digui que l'apartat que més ens ha agradat d'aquesta moció  és la 
següent, i diu així: “Treballar per buscar el consens entre els partits i tots els agents implicats 
per establir les prioritats de les polítiques d'ocupació davant l'amenaça de les retallades”. Però 
a veure, si el seu partit és el primer que no arriba a consensos, ni en aquest Ajuntament ni al 
Parlament de Catalunya ni al congrés dels Diputats de Madrid,. Escolti això és una falta de 
respecte, i això, en aquest poble és demagògia pura i dura. Ens fa  la sensació que en veurem 
moltes d’aquestes mocions, i miri  com veig que aquest equip de govern és tan llest i té tantes 
iniciatives, doncs escolti proposin una solució per sortir d'aquesta crisi, potser la solució 
d'aquest país està en aquest ajuntament. 



 
Però aquestes mocions no són una solucionin per sortir de la crisi. La situació es molt 
complicada. 
Però aquest nou govern el govern del Partit Popular no pot estar de mans creuades i fer el que 
va fer l'anterior govern del PSOE,  estar-se quiet i no fer res, que l'únic que feia era el paripe, 
com ho és aquesta moció. Per tant el nostre vot serà en contra. 
 
Intervé el Sr. Alcalde  per tornar a explicar al Sr. Carpio que l’IAE no és un impost que el 
calculi l’Ajuntament, el calcula l’Estat, i no podem fer cap fraccionament perquè no sabem 
quina és la quantitat que s’hauria  d’emetre en el rebut en els empresaris, industries a les 
activitats econòmiques de més d’un milió d’eruos que son les que han de pagar aquest impost. 
I una altra qüestió, una llicència d’activitats no és durant el primer anys, una llicència 
d’activitats només es demana una vegada. 
 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Joan Creu, PSC, i contestant la intervenció del grup de 
l’Altraveu dir que mantindrà informats a tots els grups municipals de quins son a mesura que 
anem a les concurrències competitives de tots els programes de formació i els diferents 
projectes que vagin sortint.  
I per que fa a la intervenció de CiU dir que el programa Catalunya Emprem per nosaltres és  
important, és una opció que valorem positivament, però a nivell  d’impacte en qual el que 
suposa a nivell de pressupost, primer que ja agafa part del pressupost de politiques similars 
que s’han anat fent els últims anys i per tant la reducció en polítiques actives d’ocupació 
segueix sent molt important. De totes maneres res a dir en contra del programa Catalunya 
Empren que també hem de veure com es desenvolupa. 
I per acabar pel que fa a la intervenció del Partit Popular ens sobtà que no entengui que aixó 
no és objecte de parlar en ple quan evidentment és un dels reptes més importants que 
tindrem en aquesta legislatura. Si la gestió del Partit Popular a nivell d’Espanya no té res a 
veure amb questa crisis en el que el sector immobiliari va suposar entre el 18 i 20 per cent del 
PID i ara deu suposar entre 2’5 i 3, esmentar que si  a partir del 1996 va ser quan va 
començar tot, probablement alguna cosa tingui que veure la legislació que es va aprovar en 
aquella època. 
En quan a solucions no pensem que des de l’Ajuntament de Castellar salvarem al país ni a 
Europa, però si que estarem sempre al costat de les persones, sobretot de les que més ho 
necessiten. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:       QUINZE    (15) dels regidors del PSC i Altraveu   
Vots en contra:    DOS        ( 2)  dels regidors del PP 

                    Abstencions   :     QUATRE  ( 4) dels regidors de CiU      
 
10.- MOCIÓ SOBRE LA RENDA MÍNIMA D’INSERCIÓ 
La reformes de la Llei 10/1997, de 3 de juliol, de la Renda Mínima d’Inserció ha comportat un 
augment considerable de persones que no tenen accés a la mateixa, i per tant no disposen de 
cap prestació o subsidi per viure.  
L’agreujament de la crisi econòmica i la manca d’eficiència de la Generalitat en resoldre els 
expedients de sol�licituds de la Renda Mínima també està comportant un augment de les 
persones sense recursos.  
Aquests fets han comportat un augment de les demandes d’ajuts als ajuntaments i a les 
entitats socials, ajuts que difícilment poden negar-se perquè són per cobrir les necessitats més 
bàsiques de subsistència. 
La revisió dels expedients al mes d’agost va provocar una situació de desgavell i de caos. Va 
posar en evidència la manca de coordinació en la gestió de la Renda Mínima per part dels 
Departaments de Benestar i Família i del Departament d’ocupació i, el que és més greu, la 
manca de confiança en els professionals dels serveis socials dels ajuntaments i de les entitats 
socials que participen en el programa. 



Aquesta manca de confiança ha comportat un increment de la feina dels professionals de 
serveis socials bàsics i una despesa extraordinària als pressupost municipals. 
Per tot això, proposem al Ple de l’Ajuntament  l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar al Govern de la Generalitat a: 

a) Redefinir la Renda Mínima d’Inserció per adequar el programa a les necessitats 
derivades del context socioeconòmic actual, tal i com es preveu al Document de 
propostes per a la lluita contra la pobresa i per a la inclusió social a Catalunya. 

b) Reivindicar, amb contundència i claredat, la necessària coordinació i l’establiment de 
canals de informació i comunicació permanent entre el Govern de la Generalitat i les 
administracions locals, com a única alternativa per garantir un aplicatiu de la reforma 
de la RMI eficaç i eficient,  i evitar la generació de situacions de caos i alarma social. 

c) Davant la manca d’informació als sol�licitants i donat el col�lapse que pateixen els 
expedients de la Renda Mínima d’Inserció, comunicar als sol�licitants, a més de la 
resolució del seu expedient, la causa de l’endarreriment del mateix en el termini de tres 
mesos. 

d) Compensar als ajuntaments per els recursos extraordinaris que estan destinant a donar 
resposta a les situacions d’emergència social, com ajuts per deutes de lloguer, ajuts de 
pagament de subministrament bàsics com llum i aigua, ajuts per evitar desnonaments, 
ajuts per alimentació entre altres, produïdes als municipis, com a conseqüència dels 
canvis legislatius, de les irregularitats i deficiències dels últims canvis de models de 
cobrament i de control dels PIRMIS i del col�lapse dels expedients des del maig de 
2011. 

e) Reforçar les plantilles de professionals dels serveis socials bàsics 
f) Demanar als Departaments d’Empresa i Ocupació la presentació i desenvolupament 

immediat de projectes i accions de reinserció sociolaboral alternatives, adreçades al 
conjunt de persones que s’han quedat excloses en el seu accés a la RMI per l’aplicació 
del nou decret, tenint en compte que els ajuntaments no poden assumir les noves 
demandes socials provocades per aquest fet. 

g) En relació amb les persones preceptores de la renda mínima amb especials dificultats 
d’inserció al mercat de treball i les persones aturades de llarga durada, que davant les 
restriccions d’accés a la Renda Mínima d’Inserció, n’han estat exclosos, presentar un 
programa de plans extraordinaris d’ocupació local i per entitats sense afany de lucre 
que garanteixi com a mínim els mateixos contractes atorgats l’any 2010 i a incentivar 
la contractació d’aquestes persones a les empreses d’inserció.  

 
SEGON.- Informar a tots els sol�licitants de la prestació del dret que tenen d’Interposar un 
recurs d’alçada si es produeix la desestimació de la sol�licitud per silenci negatiu així com de la 
forma i terminis per fer-ho.  
TERCER.- Notificar l’acord d’aquest Ple al Departament d’Empresa i Ocupació, al Departament 
de Benestar Social i Família, a la Mesa del Parlament i el grups presents al Parlament de 
Catalunya i a les entitats municipalistes. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta la  Sra. Glòria Massague,  PSC, i en fa lectura. 
 
Per CiU la Sra. Bea García; diu que en un altre moment hauríem votat a favor d’aquesta 
moció,però ara mateix, en els moments en els que estem ens sembla una mica oportunista i 
sobretot bé tard. Aquesta crisi va començar ja fa uns quants anys i vostès es desperten ara. 
Potser perquè el govern de la Generalitat ja no governa el seu partit. Nosaltres podem 
compartir fil per randa tot el que aquí plantegen, de fet aquest sistema d’ajuts es va crear       
Amb els diferents governs de convergència, però en els moments actuals ens veiem obligats 
ha abstenir-nos. En aquest moment el que cal és generar riquesa i atreure capital, inversió 
acostar el teixit productiu perquè la gent tingui feina i un sou digne, i en aquest sentit l’han 
encertat, perquè augmentant la pressió fiscal del municipi com vostès ho han fet aquest any 



només contribueixen a generar més atur i més endeutament, mantenir les politiques de suport 
a les famílies que més ho necessiten també és important, però l’accent s’ha de posar en la 
generació de riquesa. Tenen una majoria més que amplia per establir les prioritats que 
considerin oportunes perquè aquest és un tema de prioritats  i en lloc de mantenir una 
publicació setmanal que és un luxe per una Vila com la nostra prioritzin vostès en politiques 
socials. 
 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany,  intervé tot dient que la Renda Mínima d’Inserció es 
tracta d’un dret de caràcter universal que presta suport a persones que no tenen les 
necessitats bàsiques cobertes i que es tradueix en diverses prestacions: l’econòmica, 
informació i orientació, suport per a la integració social i laboral.  
Sobretot a partir del 2007, la Generalitat ha hagut de destinar més diners dels pressupostats, 
coincidint amb un augment del nombre de persones que, a causa de la crisi, es van quedar 
sense feina ni atur i van començar a adreçar-se a Serveis Socials. Al 2007, les persones 
beneficiàries de la PIRMI cobraven 385 euros mensuals, mentre que al 2011 la xifra ha estat 
de 412 euros al mes.  
En aquest context, creiem que la PIRMI ha de ser un instrument més per a la lluita contra la 
pobresa, però no l’únic. La pobresa no existeix, també es crea, i la reprodueixen les 
desigualtats socials, sobretot si s’opten per polítiques de caritat i de beneficència i no per un 
estat gran de drets, just,  equitatiu i amb un política fiscal progressiva.  
En aquest cas, aquest estiu vam viure un desgavell de gestió per part del govern de CiU quan 
els canvis que es van adoptar unilateralment van afectar a gairebé el 55% del total dels 
beneficiaris d’aquesta ajuda, que a dia 9 d’agost es quedaven sense aquests 400 euros. Alguns 
càrrecs de govern van dir que calia combatre el frau que la gent cometia amb aquesta ajuda 
perquè s’hi estaven acomodant. Ens demanem com algú pot acomodar-se a viure amb 400 
euros i com es pot tenir el cinisme per parlar amb tanta lleugeresa sobre el frau, quan en 
aquest cas és del 2%  quan sabem de sobres que a Catalunya i a Espanya gran part del frau 
(el 75% per part de grans empreses i fortunes) no es persegueix quan té noms d’amics i 
coneguts a gran escala. Aleshores, el discurs del frau ja no els interessa.  
És veritat que el PIRMI necessita una revisió per adaptar-se a la situació actual, però no pas 
manera unilateral focalitzant sobre els col�lectius que es troben més al límit de les seves 
possibilitats.  A Castellar, això feia que 10 titulars no rebessin la prestació d’agost i setembre, 
en el moment que ho va demanar L’Altraveu en aquest ple i que 5 prestacions tramitades des 
dels Serveis Socials municipals estiguessin pendents de ser aprovades o denegades des de 
Generalitat. Per tant 15 persones  
Una decisió presa des d’adalt que suposa un cop molt dur per aquelles famílies que en 
depenen i també per als serveis socials de l’ajuntament que han hagut de fer un esforç 
novament per pal�liar les incompetències d’altres. En que no m’ha acabat de quedar clar 
regidora Massagué és si els 6.00 euros que vostè ha esmentat eren la despesa extraordinària 
que ha hagut de fer de més l’Ajuntament.  
Un exemple més de la poca sensibilitat amb certes capes de la societat. Estem jugant amb la 
vida de persones. Espero que això a algú almenys li tregui la son quan se’n vagi a dormir.  
Si de debò ens preocupen tots els ciutadans de Castellar, aquí nomenem en tots els discursos, 
també aquells que no alcen la veu, aquells que segurament no s’adreçaran mai a nosaltres, 
tothom avui hauria d’admetre que fets com el de l’estiu passat no poden tornar a passar i que 
els municipis, tinguin el color que tinguin, haurien d’exigir responsabilitats. El nostre vot serà 
favorable. 
 
Pel PP el Sr, Victor Martos,  intervé tot dient que és cert que l’eficiència no ve determinada 
per aquells que governen o dirigeixen questa nació, tant abans com ara. Més cert és l’augment 
de les demandes d’aquests ajuts als Ajuntaments i entitats socials, i seria millor que des 
d’aquesta administració no es negués a ningú per cobrir les necessitats bàsiques de 
subsistència. La revisió del mes d’agost va comportar un dèficit al ciutadans i un punt de 
partida davant de com malament s’havia gestionat des de l’Administració aquests recursos. La 
realitat és que la Generalitat no disposa de recursos econòmics i el que té  els destina per 



altres coses. També és cert que els compromisos adquirits per l’anterior govern no s’han 
complert, com és l’addicional tercera i els aproximadament 700 milions que són necessaris per 
abonar les nòmines dels funcionaris, ara s’haurà de veure de quina forma arribaran i quan. Val 
a dir l’únic govern el partit socialista el que va injectar diner públic a la banca, a Bankia 
concretament; el Partit Popular encara no ho ha fet. 
Ja sabem que la quantitat que hem destinat de més des del mes d’agost han estat de 6 mil 
euros, però el pressupost el vam fer durant la financiació de l’any passat i el van tancar, 
haguéssim pogut calcular alguna cosa saben que el que venia encara era pitjor. 
Per últim i  davant d’aquesta situació, recolzar aquesta mesura que amb l’explicació aportada 
ens fa reflexionar si son últis o aptes, ja que no servirà res reclamar, Així doncs com que 
creiem que és una moció oportunista i falta hi votarem en contra. 
 
S’obra un torn de replica amb la Sra. Gloria Massague,  per dir que no despertem ara, 
despertem el mes d’agost quan canvien la Llei amb el nou Decret , el 30 d’agost de 2011, fins 
abans no hi havia motiu, a partir d’ara la Llei es va modificar, les condicions és van posar 
diferents i més dures i aniria bé que tothom es llegeixi aquest Decret perquè també posa 
moltes coses que cal que es compleixin per part de la Generalitat una d’elles diu que cada tres 
mesos la comissió de seguiment de les Pirmi ens convocaria a tots els Ajuntaments per reunir-
nos i explicar-nos i encara no hem estat convocats a cap reunió. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:      QUINZE     (15) dels regidors del PSC, Altraveu   
Vots en contra:   DOS          ( 2) dels regidors del PP  

                    Abstencions   :    QUATRE     ( 4) dels regidors de CiU      
 
 
11.- MOCIÓ SOBRE EL TRASLLAT DEL SERVEI DE GINECOLOGIA A SANT FELIX. 
A partir del mes de setembre, el Centre d’atenció Primària (CAP) de Castellar del Vallès, 
deixarà de prestar definitivament el servei de ginecologia. Les dones del municipi que 
necessitin assistència hauran de desplaçar-se a partir d’aleshores al Centre d’Atenció 
Especialitzada (CAE) de Sant Fèlix de Sabadell.  
La reestructuració del servei suposa un greuge considerable per a les usuàries del nostre 
municipi, ja que el CAE Sant Fèlix no té una connexió directa amb transport públic des de 
Castellar. L’accés requereix d’un transbordament en autobús que implica una gran despesa de 
temps.  
A aquest fet, se li ha de sumar que el CAE Sant Fèlix compta amb serioses dificultats 
d’accessibilitat en vehicle privat per la manca de disponibilitat d’aparcament a la zona. 
Des de l’Ajuntament, a més, es qüestiona si la concentració del personal dels serveis de 
ginecologia dels diferents CAP en un sol centre sanitari suposarà algun tipus d’estalvi 
econòmic.  
Tenint en compte que l’Àrea Bàsica de Salut de Castellar del Vallès atén una població de 
25.000 persones, així com la defensa de la qualitat de l’atenció sanitària d’aquest centre. 
Es proposa que el Ple de l’Ajuntament adopti els següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Sol�licitar a la Generalitat de Catalunya que no elimini el servei de ginecologia del 
CAP amb el benentès que pugui cercar una alternativa que permeti mantenir el servei al CAP 
Castellar. 
SEGON.- Comunicar aquest acord al Departament de Salut, al Servei Català de la Salut i a 
l’Institut Català de la Salut de la Generalitat de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
La Sra. Glòria Massague, PSC, explica que el passat mes de març ens informen des del ICS 
concretament des del Servei de l’ ASSIR (atenció a la salut sexual i reproductiva ) que la 
figura del professional de ginecologia anirà disminuint els dies d’atenció des d’ara fins el mes 
d’agost i que a partir de setembre ja no atendrà a l’ambulatori de Castellar. Aquesta reducció 



és de la següent manera : fins ara visitava 4 dies setmanals, durant el mes de maig ho farà 3 
cops per setmana, al juny 2, al juliol 1 i a partir del mes de setembre ja no hi haurà ginecòleg. 
Tot i que des de l’ASSIR ens diuen que no perdrem en prestacions, o que el servei no quedarà 
desatès, sí que perdrem en qualitat ja que passarem de tres jornades a una de sola, és a dir, 
ara tenim el ginecòleg, l’auxiliar i la llevadora i al setembre només tindrem la llevadora que 
podrà fer revisions senzilles però no podrà demanar proves com ara una mamografia. Des de 
l’equip de govern creiem que aquesta reestructuració comporta un greuge important per les 
dones de Castellar, que són les usuàries directes i que en l’actualitat son més de 10.000 si 
comptem noies a partir dels 12-13 anys que normalment és quan es necessita per primera 
vegada el servei. 
La proximitat ha fet també que algunes generacions de dones que no havien visitat mai aquest 
professional , ho fessin per primera vegada i així s’ha pogut  fer una millor prevenció. Per altra 
banda la complexitat d’acostar-se a al CAE Sant Fèlix en transport públic , dos 
transbordaments, o bé en cotxe particular per la difícil disponibilitat d’aparcament, farà que les 
dones que tinguin més recursos econòmics possiblement optaran per la sanitat privada i 
aquelles que no disposin de recursos econòmics, segurament tornaran a deixar de nou en 
segon pla la seva salut.   
Després de 13 anys de tenir ginecòleg a Castellar pensem que és un gran pas enrere i que  
segueix sent necessari aquesta figura . Per això presentem aquesta moció. 
  
Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras, per dir que  una nova moció per seguir criticant les 
decisions del Govern de la Generalitat. Vagi per endavant que el pressupost del Departament 
de Salut de l’any 2012 garanteix l’atenció i qualitat adequades en tots els serveis que ofereix 
als catalans i catalanes. I això, vostès ho saben molt bé.  
Quan els socialistes governaven la Diputació, la Generalitat i el Govern Central, és a dir, ho 
governaven tot, l’equip de govern socialista de Castellar, no presentava mocions. Ara, n’hi ha 
una fàbrica, a la seu del PSC del c/Nicaragua de Barcelona. Allà les fabriquen i les 
distribueixen pels ajuntaments de tot Catalunya. Tot plegat, amb la finalitat de seguir 
practicant l’esport preferit dels socialistes, la demagògia.  
Això ho dic per totes les mocions que l’equip de govern socialista ha presentat per la seva 
aprovació al llarg d’aquest any 2012. Amb les tres mocions d’avui, l’equip de govern socialista 
ja n’ha presentat 7. Si considerem que aquest és el Ple ordinari del mes d’abril, quasi bé surt 
una mitjana de 2 mocions a cada Ple. 
Volem recordar que el Departament de Salut del Govern de la Generalitat ja va tenir una 
moció d’aquest ajuntament, quan en el Ple del 19/07/2011 es va aprovar una moció contra el 
tancament del servei nocturn del CAP. Portem quasi bé un any sense el servei nocturn del CAP 
i la ciutadania de Castellar ha acceptat utilitzar els serveis nocturns centralitzats a Sabadell, la 
valoració és positiva i no hem tingut incidències de relleu. 
Senyors de l’equip de govern socialista, tal com està la situació, les decisions que es prenen 
són molt delicades i els temps que venen són molt difícils. Vostès ho saben prou bé! Però, de 
moment, tenim la Generalitat en mans d’un un govern seriós i responsable, que fa allò que ha 
de fer i no allò que li donarà vots d’aquí a 2,5 anys. Al Govern de la Generalitat no li agraden 
aquestes mesures. De ben segur, per poc que poguessin, farien anuncis d’increment i no de 
decreixement. Però, avui no és possible fer-ho! Hem de tocar de peus a terra! Avui, el 
Departament de Salut, d’acord al titular de la moció que presenta l’equip de govern, proposa 
suprimir el servei de ginecologia del Centre d’Atenció Primària. 
Mirin, senyors de l’equip de govern , no facin més demagògia, saben de sobres que amb la 
que està caient, s’han de prendre mesures per concentrar determinats serveis assistencials.  
Ahir va ser el servei nocturn del CAP de Castellar, d’aquí unes setmanes, pel que sembla, serà 
suprimit el servei de Ginecologia. En el CAP tenim una llevadora, un ginecòleg i una auxiliar 
que ofereixen tot un seguit de serveis que ara no enumeraré per no allargar-me en la meva 
exposició. Uns serveis que podríem concloure que són de caràcter preventiu. 
Però, el CAP de Sant Félix està equipat amb més alta tecnologia i professionals més 
especialitzats per atendre l’àrea de Ginecologia. Per tant, les usuàries de Castellar poden estar 



ben tranqui-les, quan es desplacin al CAP de Sant Fèlix donat que gaudiran d’una atenció més 
amplia en l’oferiment de serveis i de més qualitat.  
Una vegada més, volem recordar que la obligació dels governants, vostès també ho són, és 
gestionar bé els seus recursos, plantejant els canvis organitzatius necessaris per optimitzar els 
recursos humans i tecnològics amb la finalitat de donar el millor servei possible però també, 
molt important, assegurar el futur de les properes generacions.  
Vostès saben de sobres que determinats serveis no es poden donar a cada poble perquè això 
és sinònim de no poder mantenir la qualitat dels serveis. El replegament que proposa el 
Departament de Salut és un esforç que les persones afectades han de comprendre. De ben 
segur, les usuàries ho acceptaran de bon grat perquè tindran com a compensació, un ventall 
més ampli de serveis i de més alta qualitat. 
Senyors de l’equip de govern, alcalde Sr. Giménez, abandonin la demagògia i afrontin la 
realitat! Expliquin amb valentia a la ciutadania que ara toca replegar aquest servei de 
ginecologia. 
La posició del nostre grup municipal en aquesta moció, a l’igual que la del tancament nocturn 
del CAP del passat mes de juliol, és manifestar que no estem d’acord amb aquesta desfilada 
de mocions i el nostre vot serà l’abstenció. Afegir que entenem que existeixen altres 
alternatives i que a més per demanar al departament de salut l’estudi d’aquest trasllat del 
servei de ginecologia que vostès avui han portat al Ple mitjançant aquesta moció. Hi ha altres 
camins però vostès sempre optem per la més fàcil la demagògia presentant una moció. El 
nostre grup municipal els i estén la ma perquè disposar del nostre ajut pel que faci falta. 
 
Per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella pregunta si els membres de Convergència i Unió han utilitzat 
el Cap alguna vegada, ja que em dona la impressió de que no. 
Continua dient que amb aquesta moció hi estem d’acord,  moció que ens proposa la regidora 
Massagué sobre el dret a tenir servei de ginecologia a Castellar. En aquest punt recolzem 
absolutament la reclamació de l’equip de govern perquè, en la deriva ja iniciada a l’agost 
passat, amb motiu de les retallades decretades per el govern, ens estem quedant sense 
serveis sanitaris bàsics a Castellar. Ens preguntem quines accions poden incidir més 
directament que aquestes a l’estat del benestar i als drets bàsics de la ciutadania.  
I és que no hi ha contrasentit més flagrant per part de la generalitat que donar diners per 
ampliar el CAP i retirar-ne els serveis. La Generalitat va aprovar l’ampliació del CAP el 
novembre de 2011. La quantitat fixada en 932.221 euros pretenia remodelar aquest 
equipament. Aquesta actuació, que va fer que l’ajuntament de Castellar del Vallès avancés els 
diners, es contradiu amb les últimes actuacions de la nova administració catalana.  L’1 d’agost 
del 2011, el CAP va deixar de prestar el servei d’atenció continuada després de 20 anys en 
actiu, i es va reduir el Servei d’Emergències Mèdiques a Castellar, ambdues decisions fruit de 
les retallades impulsades per la Generalitat. Des de Castellar, vam proposar una decisió ferma 
des del consistori per restituir ambdós serveis a la situació anterior a l’ajustament 
pressupostari. Ara hem sabut que aquesta resolució ha estat denegada al Parlament amb els 
vots en contra de CiU. Creiem que això és una petita mostra de la incoherència dels projectes 
que s’engeguen al nostre país, al nostre poble i que porten al malbaratament dels recursos 
públics pagats pels ciutadans. Per una banda, ampliem el CAP i per l’altra reduïm els serveis 
en matèria de salut, com és el cas del servei de ginecologia. L’excusa de “no hi ha alternativa” 
amb la imposició del copagament sanitari es contradiu amb la poca decisió a l’hora de cercar 
ingressos i recuperar allò que es perd, per exemple, mitjançant la poca pressió fiscal de les 
grans fortunes que suposen la pèrdua de 90.000 milions d’euros anuals. El pagament per 
recepta on els ciutadans que guanyen entre 18.000 i 100.000 euros anuals pagaran el 50% 
dels medicaments, i aquells que superen aquest límit, el 60%, incrementaran la desigualtat en 
l’accés al dret sanitari. La poca progressivitat en les rendes evidencia la campanya de 
privatització del sector sanitari que cerca un estalvi dubtós, oblidant que l’atenció sanitària és 
un dret bàsic de tot ciutadà. Per això, creiem que des de l’ajuntament cal fer front comú a les 
retallades i pensar que si tots els grups som representatius del bé comú, aquesta és una 
reivindicació que tots haurien de fer seva. Per aquests motius hi votarem a favor. 
 



També pel PP el Sr. Victor Martos intervé per dir que en l’actualitat la Generalitat i el Govern 
Central estan adoptant mesures per ajustar els pressupostos als ingressos i poder mantenir els 
serveis de l’estat de benestar que els ciutadans mereixem. Bé és cert que a l’igual que ens 
vam manifestar en contra del tancament nocturn del CAP per creure que és un servei adquirit i 
necessari, hem de ser molt cautelosos davant aquesta nova mesura. El tancament del servei 
de ginecologia pot semblar un gran titular per alguns però s’ha de valorar en el seu conjunt i 
creure fermament o no que mantenir aquest servei podria portar-se per endavant algun altre 
de major importància.  
La llevadora que porta el seguiment de les dones durant el seu embaràs és més assídua que 
no pas la consulta del ginecòleg, i aquest servei tindrà continuïtat. Pensem que el perjudici 
d’un servei puntual és perjudicial, però caldrà buscar formules per aquelles persones que 
realment puguin patir el fet de no poder aparcar el seu vehicle, podríem demanar a la nostra 
població veïna que implanti una zona blava per donar rotació a aquest aparcament. 
Qüestionar el tipus d’estalvi ara es poc seriós, haguessin hagut de fer-ho en l’època de les 
vaques grasses. En  aquella mateixa època no recordo cap moció demanant un servei de 
pediatria d’urgència que mai va existir i que ens hagués semblar un bon reclam pels nostres 
dirigents, o bé un uròleg per ala bona salut sexual dels homes de Castellar. Per coherència i 
respecte als gestors que han de treure a aquesta nació de pou econòmic de l’engany rebut, el 
nostre vot serà en contra. 
 
S’obra un torn de repliques amb la intervenció del Sr. Alcalde,  i contestant la intervenció del 
Sr. Martos sobre la seva demanda de no tancament del servei nocturn del CAP, en aquest 
plenari va quedar exposada d’un manera molt clarivident, cosa  que no va quedar ni exposada, 
demostrada i votada a la Comissió de Salut del Parlament de Catalunya que fa unes setmanes 
va votar sobre el tancament nocturn de les urgències al CAP de Castellar i que el seu grup es 
va abstenir, fet que va produir la impossibilitat de que aquesta proposta de resolució pugues 
tirar endavant. Fora bo que hi hagués certa coherència de vot entre els seus representants del 
parlament de Catalunya en exprés amb els seus representants a la comissió de salut, amb  el 
que després,vostès, com a grup municipal decideixen posicionar-se en el municipi perquè 
aquestes incoherències la ciutadania si que no les entén. 
Pel que fa referència a la intervenció de CiU, dir que jo la limito no tant al contingut sinó 
segurament al to, Sr. Carreres estem parlant d’una cosa molt important, d’una qüestió 
absolutament important, estem parlant d’un canvi de model sanitari que s’està implementant 
en el nostre municipi. La qualitat assistencial es defineix per l’eficàcia, per l’eficiència per la 
resolució, però també per la proximitat i per l’accessibilitat d’aquests serveis sanitaris, i aquest 
model s’està canviant sense poder intervenir absolutament en res en la definició d’aquest nou 
model. En cap moment des de la conselleria una vegada es va decidir prendre aquesta decisió 
pel que fa referència al servei ginecologia ha expressat que aixó signifiqui un estalvi econòmic. 
Cap dels responsables sanitaris que tenen a veure  en la regió de la qual en forma part la 
nostra la nostra àrea bàsica de salut s’ha referit en aquest canvis des d’un punt de vista 
econòmic i d’estalvi, s’hi ha referit com una organització des d’un punt de vista econòmic i 
d’estalvi, s’hi ha referit com una reorganització del servei per millorar-lo, em sorprèn que amb 
les seves intervencions com les del partit popular  facin referència a aquest estalvi. Perquè de 
fet aquest estalvi no es produeix, els treballadors, la ginecòloga i l’auxiliar que fins ara teníem 
a la nostra Vila i que a partir d’ara traslladaran a fer les seves tasques professionals al Cap 
Sant Fèlix continuaran sent exactament les mateixes . Nosaltres no estem demanant en 
aquest cas res que no sigui factible des d’un punt de vista econòmic perquè la mesura no 
significa cap estalvi econòmic. Fins i tot des d’un punt de vista econòmic es podria arribar a 
entendre la supressió del servei de 24 hores nocturns a la nostra Vila, no ho compartim dels 
de l’equip de govern, però es podria arribar a entendre per l’estalvi que aixó suposa. Peró el 
que no te cap mena de sentit és que una proposta i una mesura que guarda cap tipus d’estalvi 
econòmic es prengui d’aquesta manera unilateralment. 
Val a dir que fer una moció no és una cosa gratuïta, és l’expressió de la voluntat popular 
elegida en sufragi universal en unes eleccions, sembla que presentar mocions, aquí no 
significa absolutament res, significa el posicionament del plenari, significa la veu del ciutadà, i 



per tant el que estem fent aquí , des de l’Ajuntament, es estar en contra d’aquesta mesura 
que l’entenem. 
Pren la paraula el Sr. Josep Carreras,  per CiU i diu que em sembla que no m’ha escoltat 
prou bé. No he argumentat la intervenció en una vessant purament econòmica, com diu vostè, 
del servei de Ginecologia que desapareixerà. Si vol, li torno a repetir la meva intervenció. Jo 
he posat l’accent en el meu parlament que si el CAP de Sant Fèlix concentra serveis i vol 
optimitzar els recursos per organitzar-se millor, entenc que acabarem tenint un servei de 
ginecologia més complet, més ampli i de més qualitat. Per posar un exemple, a Castellar avui 
no es fan ecografies d’alta definició, al CAP de Sant Fèlix, sí. 
Al respecte de les mocions, perquè hi segueixo insistint tant? Ja ho vaig dir a la Junta de 
Portaveus del Ple de març. El nostre grup municipal entén que les mocions que cal portar al 
Ple han de ser mocions que l’administració actuant sigui el nostre ajuntament. En aquesta i 
d’altres mocions que ha presentat l’equip de govern socialista, l’administració actuant no és 
l’Ajuntament. És ben cert que no ens agrada veure una desfilada de mocions i arribem a la 
conclusió que tot això és demagògia pura.  
Pel PP el Sr. Victor Martos,  manifesta que aquest discurs en cada ple és el mateix, un 
regidor del seu equip de govern, ens presenta una moció i vostè amb tot el dret ens dona un 
discurs i no escoltem al regidor. El nostre vot va ser el més coherent en el seu moment quan 
es va tancar el CAP, i a més vostè a tornar a ser incoherent. Seguim estant-hi en contra, però 
el diner que hi ha és el que vostès han deixat, fan impossible prendre decisions inflexibles. Ara 
vostè ens diu que hem pres una decisió i que el nostre grup parlamentari a la Generalitat ha 
pres la decisió d’abstenir-se, però vostè mateix diu que votaria també un altre cop igual 
perquè no hi esta d’acord. Doncs nosaltres tampoc estem d’acord en que el CAP estigui tancat, 
però és insostenible, i per això aquest grup municipal, en el seu moment va votar en contra i 
ara si haguéssim de fer-ho amb el números i el tancament fet ens abstindrien per ser 
coherents amb el nostre gruo polític, però hi estem totalment en contra, així com amb el 
tancament del servei de ginecologia, i de que no hi hagi pediatria, de tot, hem perdut tot el 
benestar social que teníem, ara cal veure que podem mantenir, i així és la prioritat del grup 
polític que jo represento aquí, independentment de que a nivell de Castellar prenguem unes 
decisions que puguin ser el mes coherents o no, ja que sembla que mai agraden, i perquè 
estem emparats per un grup parlamentari que està governant el país. 
Torna a intervenir el Sr. Alcalde ,  per dir que vostè ara acaba de demostrar que és coherent 
amb el seu  grup parlamentari, per tant si passéssim a votació el servei de 24 d’urgències a la 
Vila, doncs ara s’abstindrà, recordar-li que vostè en el seu dia no es va abstenir i va votar en 
contra, per tant entenem que aixó no és una posició coherent. 
I tot contestant la replica de CiU dir-li al Sr. Carerras,  que estem parlant d’un tema 
important, no estem fent demagògia com vostè ens diu i així ho acaba tot. Segurament que la 
principal diferència entre el seu grup i el nostre grup és que mentre per vostè és més 
important l’opinió del partit, nosaltres defensem els interessos dels ciutadans i ciutadanes de 
Castellar, i des de l’equip de govern no pensem renunciar a presentar cap tipus de moció que 
tingui a veure amb els ciutadans i ciutadanes de Castellar, que per això ens van elegir. 
Torna a intervenir per CiU el Sr. Josep Carreras,  per  afegir alguna coseta més. 
Per comprendre el perquè d’aquestes decisions, ahir va ser el servei nocturn del CAP, demà 
serà el servei de Ginecologia, hem de donar una ullada al paisatge econòmic que el Govern de 
la Generalitat es va trobar: A 31 de desembre de 2010, el dèficit a Catalunya era de 4,2% del 
PIB, -8.352 milions d’euros. Quan en un primer moment el Govern Tripartit assegurava que 
era del 3,2% i, posteriorment, va assegurar que era del 3,8%. Aquest dèficit va suposar una 
desviació important respecte els pressupostos inicials, va significar que 1 de cada 3 euros no 
tenia cobertura pressupostària. Això és greu.  
El Sr. Alcalde, pren la paraula per dir que les posicions han quedat suficientment clares, he 
dit que aquesta no és una decisió que es pugui valorar des d’un punt de vista econòmic i vostè 
amb parla del dèficit de la Generalitat, cal ser coherent, si hem dit aquí que aquesta mesura 
no s’entén des d’un punt de vista econòmic no ens parli del dèficit que es va a trobar a la 
Generalitat. ÉS un qüestió de criteri de model i és en el que estem en contra, l’equip de 



govern estem en contra d’aquest model, un model que nosaltres enteníem que havia de ser el 
de la proximitat i accessibilitat i no ho és. 
Donar per acabades intervencions es passa a la votació de la moció. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:       QUINZE    (15) dels regidors del PSC i Altraveu   
Vots en contra:    DOS         ( 2) dels regidors del PP  

                    Abstencions   :     QUATRE   ( 4) dels regidors de CiU      
 
 
El Sr. Alcalde explica que tot i sent un ple extraordinari enteníem que aquest ple s’havia hagut 
de traslladar i per tant la voluntat es que s’hagués pogut celebrar la sessió ordinària del mes 
d’abril, i per tant en Junta de Portaveus el Sr. Josep Carreras ha fet avinent que volia fer un 
prec , i se li cedeix la paraula: 
 
Doncs el Sr. Josep Carreras,  per CiU, diu: En el darrer Ple els hi vaig fer una pregunta de 
com estaven els serveis que havíem de mancomunar amb les veïnes poblacions de Sant 
Llorenç i Sentmenat, desprès de la publicació a l’Actual del passat 1 de juliol de 2011, sota el 
titular de “Units per estalviar”. Han passat 10 mesos d’aquelles declaracions i el més calent 
està a l’aigüera. 
A continuació, li faig el prec Sr. Giménez. El passat divendres 4 de maig, de 9 a 14h, es va 
celebrar a la seu del Consell Comarcal del Vallès Occidental una jornada dedicada a reflexionar 
sobre la necessitat de que els Ajuntaments han mancomunar o prestar determinats serveis de 
manera conjunta. Per tant, una jornada que pretenia sensibilitzar al món local de la necessitat 
de buscar sinergies per aconseguir estalvis. La jornada estava organitzada pel Consell 
Comarcal i la Federació Catalana de Municipis que presideix l’Alcalde de Sabadell Sr. Manuel 
Bustos que va obrir la jornada. D’acord a la documentació que se’ns va lliurar, hi havia 
representació de més de 50 municipis amb alcaldes/alcaldesses, regidors/regidores, caps de 
compres, secretaris, tècnics municipals...etc També representació de 7 Consells Comarcals 
d’altres contrades. En la relació d’assistents, tret de la meva presència, no hi havia ningú més 
de l’Ajuntament de Castellar.  
Per tant, em toca fer el prec a l’Alcalde Sr.Giménez: Quan es celebra una jornada d’aquest 
tipus, s’ha d’anar a posar l’orella!  
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari 
amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 
 
 

 


